
 

 

 

 

 

Izvor: BETA – EKO, 31. MART – 2. APRIL 

2011. 

 

 

Priloge agencija Tanjug i Beta sa Prolećnog Vivaldi menadžerskog 

foruma 2011 prenele su sve dnevne novine, svi ekonomski portali i 

emitovani su u svim informativnim radio i televizijskim programima 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

EM-MOKRA GORA-PITIĆ 

 

PITIĆ: VLADA DA PREUZME DRŽAVNE SUBVENCIJE 

 

MOKRA GORA, 2. aprila 2011. (Beta) - Predsednik Upravnog odbora Sosijete ženeral banke 

(Societe general) Goran Pitić ocenio je danas da su državne subvencije poslednja mera koju 

je vlada trebalo da preduzeme. 

 

Pitić je na ekonomskom forumu na Morkoj Gori kazao da je država trebalo da reši pitanje 

dugova državnih i javnih preduzeća kako bi rešila problem nelikvidnosti i dodao da je mogla 

čak i dodatno da se zaduži. 

 

"Vlada je mogla da kaže - od danas je 60 dana rok otplate, ali nemoj da se zadužuješ za 

ono što ne možeš da platiš", rekao je Pitić. 

 

Prema njegovim rečima, da je država regulisala svoje obaveze unela bi bitan element 

finansijske discipline u sistem i mogla bi da razgovara sa velikim sistemima sa kojima bi 

mogla da pronađe način da pomogne onima koji zavise od velikih sistema. 

 

Govoreći o osnivanju Razvojne banke, Pitić je kazao da ukoliko država ne bude imala 

kapitala bolje da ne ulazi u taj posao, jer se u slučaju Razvojne banke u Vojvodini "barata 

onim što ne postoji I daju se fiktivna sredstva koja ne postoje". 

 

(Kraj) vra/lan/sas 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

EKO-MOKRA GORA-BREFORT 

 

BREFORT: SRBIJA NEMA VREMENA ZA GUBLJENJE 

 

MOKRA GORA, 2. aprila 2011. (Beta) - Direktor kancelarije Svetske banke u Beogradu Lup 

Brefort ocenio je da postoji potreba za zaokretom u poslovnom pravcu u Srbiji i dodao da 

Srbije nema vremena za gubljenje. 

 

Brefort je na forumu na Mokroj Gori rekao da postoji potreba za menjanjem poslovnog 

pravca ka povećanju izvoza investicija i da Svetska banka podrzava taj pravac. 

 

"Model koji je postojao pre krize sada više ne može biti isti, ako treba da se dostigne rast 

bruto domaćeg proizvoda od pet do šest odsto na godišnjem nivou", kazao je Brefort. 

 

Brefort je dodao da "Srbije nema vremena za gubljenje, jer se drugi kreću mnogo brže od 

nje". 

 

"Nije dovoljno samo osećati gde treba da idemo, portrebno je da se krećemo brže, jer ćemo 

inače zaostati za drugima", rekao je I dodao da vlada mora sprovesti konkretne akcije. 

 

Upitan da li Vlada Srbije ima vremena za poslovni zaokret imajući u vidu da je predizborna 

godina, on je naveo da ne želi da komentariše rad vlade, ali da postoje dva moguća 

scenarija - da se ubrzaju stvari ili da bude zasatoj. 

 

"Nadam se da ćemo videti prvi scenario u Srbiji, nisam siuguran da možemo dozvoliti još 

jednu godinu zastoja", istakao je Brefort. 

 

Prema njegovim rečima, jedan od težih problema koji otežava život je birokratija i dodao da 

Svetska banka želi da vidi pojednostavljanje administracije. 

 

Direktor kancelarije Svetske banke u Beogradu Lup Brefort je najvio da će u junu ove 

godine biti predstavljen nacrt studije Svetske banke u kojoj će biti definisano koje su oblasti 

u Srbiji konkurentske. 



 

(Kraj) vra/lab/sas 

EKO-SRBIJA-PRIVREDA 

 

DO KRAJA GODINE MOŽDA JOŠ 200.000 LJUDI BEZ POSLA 

 

MOKRA GORA, 1. aprila 2011. (Beta) - Do kraja godine, ukoliko Vlada ne preduzme mere, 

mnoga preduzeća će biti prodata, a moguće je da još 200.000 ljudi ostane bez posla, 

upozorili su danas privrednici na mnadžerskom forumu na Mokroj Gori koji organizuje 

Ekonomski institute - Mokrogorska škola menadžmenta. 

 

Vlasnik MK grupe Miodrag Kostić rekao je da država mora da obezbedi dugoročne izvore 

finansiranja ili subvencije da bi onima koji žele da investiraju, omogućila da uzimaju kredite 

uz otplatu na 10 do 15 godina. 

 

"To mora biti u rukama države, jer drugi taj novac nemaju", istakao je Kostić na skupu o 

poslovno-finansijskoj konsolidaciji privrede.  

 

Kostić se protivi formiranju razvojne banke jer je, kako je rekao, u nemoguće izbeći da ona 

bude pod političkim uticajem. 

 

Dodao je da je bolje da država, umesto što prodaje Telekom, sada proda poljoprivredno 

zemljište jer za njegov zakup može dobiti vrlo malo, i da novac od prodaje zemljišta stavi u 

Fond za razvoj i preko poslovnih banaka ga plasira u privredi. 

 

Kostić je kazao i da Narodna banka Srbije i Ministarstvo finansija treba da usklade politiku i 

dodao "da se NBS ponaša kao da je centralna banka Švajcarske i da ne treba da sprovodi 

politiku žandara ili MMF, već da uskladi politiku sa Ministarstvom". 

 

On je dodao da Srbija danas ima "rak ranu" - spoljnotrgovinski deficit od 250 miliona evra 

mesečno. Ukazao je da se izvoz mora povećati jer pošto više nema doznaka, zaduživanja i 

prodaje "starog srebra". 

 

Kostić je kazao i da država treba da donese odluku da preduzeća koja su problem da na 

upravljanje ljudima koji znaju to da rade. 



 

Dragoljub Vukadinović, predsednik kompanije Metalac i savetnik potpredsednice vlade 

Verice Kalanović, ocenio je da treba formirati razvojnu banku da bi se pomogle privreda i 

infrastruktura. 

 

Vukadinović ne očekuje u predizbornoj godini bilo kakve reforme. 

 

On je ukazao da siva ekonomija čini 30-40 odsto ukupne privredne aktivnosti i da sivu 

ekonomiju treba polako uvesti u legalne tokove stimulativnim, a ne represivnim merama. 

 

Kao drugi problem privrede Vukadinović je naveo veliko rasipanje novca kroz javne 

nabavke. 

 

Vukadinović je kazao i da privreda ima veliki problem sa likvidnošću i da će, ako se nešto ne 

uradi, 200.000 ljudi ostati bez posla. 

 

"Država treba da pokrene lanac likvidnosti tako što će se zaduživati kako bi vratila dugove 

koje imaju državna preduzeća koja su jedan od ključnih generatora likvidnosti", zaključio je 

Vukadinović. 

 

(Kraj) vra/jus/šm 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

EKO-SRBIJA-PRIVREDA (DOPUNJENA VERZIJA) 

 

BABIĆ: POSLEDNJI ĈAS ZA POSLOVNI ZAOKRET U SRBIJI 

 

Dopunjeno izjavom saradnika Ekonomskog instituta Ivana Nikolića 

 

MOKRA GORA, 1. aprila 2011. (Beta) - Vlasnik kompanije BNM Internacional Miodrag Babić 

izjavio je danas da je poslednji čas za poslovni zaokret u Srbiji. 

 

On je otvarajući menadžerski "Vivaldi forum" pod nazivom "Poslovni zaokret 2011" na 

Mokroj Gori rekao da je potrebno da se uključe sve stručne snage kako bi se obezbedio 

održivi razvoj zemlje. 

 

Babić je kazao da su rast industrijske proizvodnje od tri odsto, prerađivačke industrije od 

3,9 odsto, izvoza od 24 i investicija od pet odsto u prošloj godini u senci inflacije, pada 

zaposlenosti I budžetske potrošnje. 

 

Dodao je da je od 2000. do 2010. godine bez posla ostalo 350.000 ljudi i da je stopa 

nezaposlenosti oko 20 odsto. 

 

Prema njegovim rečima, 2009. godine je industrijska proizvodnja bila na nivou od 45 odsto 

proizvodnje iz 1990, investicije su bile na nivou od 33 odsto a BDP na 80 odsto nivoa iz 

1990. 

 

Babić je kazao i da je prerađivačka industrija u stalnom padu, da je 2001. činila 18 odsto 

BDP a 2009. godine 13 odsto što, kako je istakao, pokazuje slabosti u restrukturisanju i 

neadekvatnu podršku države toj grani u prvim godinama tranzicije. 

 

Učesnicima "Vivaldi foruma" pismo je uputio premijer Mirko Cvetković koji je naveo da je 

poslovno-finansijska konsolidacija srpskih preduzeća jedan od važnih ciljeva u procesu 

oživljavanja privrede u postkriznom periodu. 

 

Premijer je istakao da će s pažznjom razmotriti sve sugestije koje mu stignu sa foruma. 

 



Saradnik Ekonomskog instituta Ivan Nikolić istakao je na forumu da nema naznaka bitnijeg 

oporavka privrede i da Srbija stagnira dok se druge zemlje u regionu kreću uzlaznom 

linijom. 

 

On smatra da je nemoguće da Narodna banka Srbije ostvari cilj da inflacija bude šest odsto 

do kraja godine, jer se samo u aprilu očekuje da na međugodišnjem nivou bude 14 odsto, 

što znači da bi cene trebalo do kraja godine da se uopšte ne povećavaju, a to je nemoguće. 

 

Takođe je Nikolić rekao da se država skupo zadužuje, da je kamata 13-14 odsto, i da su 

zbog toga krediti privredi skupi što dovodi, između ostalog, do inflacije. 

 

Nikolić je kazao i da rekonstruisana vlada ne može napraviti zaokret u ekonomiji, jer mnoge 

strukturne reforme godinama nisu uspeli da sprovedu, i dodao da smatra da je zbog toga 

bolje da se formira nova vlada. 

 

Na Mokroj Gori danas i sutra o poslovno–finansijskoj konsolidaciji srpske privrede raspravlja 

80 predstavnika domaćih i stranih kompanija, banaka, oganizacija i institucija iz privatnog i 

javnog sektora. 

 

(Kraj) vra/jus/rpe 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



EKO-SRBIJA-ŠEĆER 

 

KOSTIĆ: POVEĆANJE KVOTA IDEALNO ZA IZVOZ 

 

MOKRA GORA, 2. aprila 2011. (Beta) - Vlasnik MK grupe Miodrag Kostić ocenio je danas da 

bi povećanje kvota za izvoz šećera bilo idealno zato što ne bi bilo ugroženo domaće tržište i 

procenio da će cena šećara padati. 

 

"Povećanje kvota je idealno za povećanje izvoza. Nema proizvoda koji ima veći uticaj na 

poljoprivredu nego što je to šećer. Izvoz šecera je oko 4.000 evra po hektaru, a ukupan 

izvoz Srbije u poljoprivrednim proizvodima je oko 450 evra po hektaru, tako da kada 

izvozite šećer vi imate devet puta veći izvoz po hektaru nego što ga Srbija trenutno ima", 

kazao je Kostić agenciji Beta. 

 

On je dodao da će svako povećanje izvoznih kvota dovesti do toga da se gaji više šećera, 

odnosno šećerne repe. 

 

"Ne postoji mogućnost da domaće tržište bude ugroženo, a kada je u pitanju cena, ona 

mora biti u skladu za tržištem. Nećemo prodavati na srpskom tržištu skuplje nego što ga 

izvozimo, ali ni jeftinije", rekao je Kostić. 

 

Prema njegovim rečima, sada šećera ima dovoljno, ali je skup zato što su se povećale cene 

imputa. 

 

"Ne možete ga prodavati ispod cene njegovog koštanja", rekao je on I dodao da će cena 

šećara početi da pada. 

 

Potpredsednik Vlade Srbije Božidara Đelić saopštio je nedavno da je sa zvaničnicima 

Evropske unije postignut dogovor da se razmotri povećanje kvote EU za uvoz šećera iz 

Srbije i nekih drugih poljoprivrednih proizvoda. 

 

Saradnik Centra za naučno-istraživački rad Privredne komore Srbije Vojislav Stanković 

kazao je povodom najave povećanja kvota da neće imati efekta ako u Srbiji ne bude 

povećana poljoprivredna proizvodnja. 

(Kraj) vra/lan/sas 



EKO-SRBIJA-RESTITUCIJA 

 

PARIVODIĆ: VLAST TRAŽILA ODLAGANJE O RESTITUCIJI 

 

MOKRA GORA, 3. aprila 2010. (Beta) - Bivši ministar za ekonomske odnose sa 

inostranstvom Milan Parivodić izjavio je da je Ustavni sud odložio razmatranje zahteva za 

ocenu ustavnosti Zakona o vraćanju imovine crkvama i verskim zajednicam jer je to od njih 

traženo od strane vlasti jer se zna da je taj zakon u skladu sa Ustavom. 

 

"u Ustavnom sudu znaju da je taj zakon sasvim ustavan i da neće moći da ga ponište, ako 

poštuju pravila struke. Verovatno je to od njih traženo, jer je nesporno da je restitucija u 

naturi jedini mogući način restitucije", rekao je Parivodić agenciji Beta. 

 

On je istakao da je siguran da Ustavni sud ne može doneti drugačiju odluku osim da je taj 

zakon ustavan. 

 

"Država nema nijedan način da izbegne naturalnu restituciju. Ideološki razlozi i ekonomske 

zablude blokiraju ljude na vlasti da razmišljaju racionalno jer se pokazalo da je nauturalna 

restitucija vrlo efikasna i kod poljoprivrednog i kod crkvenog zemljišta", rekao je Parivodić. 

 

Ustavni sud Srbije odložio je razmatranje zahteva za ocenu ustavnosti Zakona o vraćanju 

imovine crkvama i verskim zajednicama za period april-jun. 

 

Prvobitno je bilo planirano da Ustavni sud taj zahtev razmatra u prvom tromesečju 2011. 

godine. 

 

Od odluke Ustavnog suda zavisiće rešenja u budućem zakonu o restituciji. 

 

Zakon o vraćanju imovine crkvama i verskim zajednicama koji je usvojen 2006. godine, 

propisuje prioritet naturalne restitucije. To znači da se oduzeta imovina vraća, po pravilu, u 

naturalnom obliku ili da se nadoknađuje drugom odgovarajućom imovinom ako naturalni 

oblik nije moguć, a da se tržišna novčana naknada isplaćuje samo ako prethodne dve 

varijante nisu moguće. 

 

(Kraj) vra/dar 


